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Adamets Tatyana Mikhailovna 

 

Abstract. 
The practical significance is the need to stabilize the composition of the air for the comfortable existence of biota 

and natural assistance to humans in the fight against coronavirus infection and the like; maintaining a natural balance in 
nature. The relevance of the work is to solve the problem associated with the violation of the composition of the air, the natural 
fight against the COVID-19 infection.  

Objective: to determine the violation of the composition of the air after the drainage of swamps and its impact on 
public health. The problem of changing the composition of the air (qualitative component - oxygen) due to the drainage of 
swamps in the country is raised. A set of measures to protect wetlands has been implemented. But all the measures taken are 
long-term. A large number of years have passed, and according to the results of the study of carbon dioxide in the atmosphere, 
there is a lot and a very small amount of oxygen. This has led to high mortality, low life expectancy and severe course of 
coronavirus infection. The interconnection of the entire geographic envelope is disrupted. To quickly solve the identified 
problem, it is proposed to attract the attention of ecologists from neighboring countries, cooperate and invent a new device for 
instant measurement of the amount of oxygen.  

Keywords: swamp, melioration, air composition, biological indicator. 
Аннотация. 
Практической значимостью является необходимость стабилизации состава воздуха для комфортного 

существования биоты и естественной помощи человеку в борьбе с коронавирусной инфекцией и ей подобными; 
поддержание естественного баланса в природе. 

Актуальность работы – решение проблемы, связанной с нарушением состава воздуха, естественная 
борьба с инфекцией COVID -19. 

Цель : определение нарушения состава воздуха после проведения осушения болот и его влияние на 
общественное здоровье .  

 Поднимается проблема изменения состава воздуха  (качественной составляющей - кислород) по причине 
осушения болот в стране. 

  Реализован комплекс мероприятий по охране водно-болотных угодий. Но все принятые меры 
продолжительные. Прошло большое количество лет, а по результатам исследования углекислого газа в атмосфере 
много и очень малое количество кислорода. Это привело к высокой смертности населения, низкой 
продолжительности жизни и тяжелого протекания короновирусной инфекции. Нарушается взаимосвязь всей 
географической оболочки. Для  быстрейшего решения выявленной проблемы предлагается   привлечение внимания 
экологов соседних стран, сотрудничество и  идея изобретения нового прибора для мгновенного измерения 
количества кислорода. 

Ключевые слова: болото, мелиорация, состав воздуха, биологический индикатор. 
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Klochkova O.I.1,  

Khorolskaya I.V.1,  

Garanina I.A.2,  

Shabanov G.A.3,  

Rybchenko A.A.3 

 

Abstract. Research continues the cycle of work on the dynamics of the bioelectrical activity of the brain caused by 
different stimuli [1 – 6].  The spectrum measurements of evoked bioelectrical activity of the brain were performed in the 
Laboratory of Ecological Neurocybernetics of RDE «Arktika» FEB RAS on the electroencephalograph «Neuron-spectrum-1» 
using a specialized package of applied programs for spectral analysis of the rhythmic activity of the human brain in the 
frequency spectrum from 0.1 to 30 Hz . 

Keywords: evoked celebral bioelectrical activity, sympathotonics, vagotonics, carbohydrate loading. 
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Perminov Ivan Andreevich

Malinovskaya Svetlana Anatolevna

Abstract. This article discusses modern technologies for repairing linear oil pipelines without stopping oil pumping. 
The main methods, such as the installation of bypass lines, the use of high-pressure clamps and composite bandages, are 
analyzed, and their effectiveness, cost, and reliability are compared. Practical examples of the use of these technologies are 
given and their advantages over traditional repair methods are evaluated.   

Keywords: oil pipeline, repair without stopping pumping, bypass line, composite bandage, high-pressure clamp.  
Аннотация. В данной статье рассматриваются современные технологии ремонта линейных 

нефтепроводов без остановки перекачки нефти. Анализируются основные методы, такие как установка обводных 
линий, использование хомутов высокого давления и композитных бандажей, а также сравниваются их 
эффективность, стоимость и надежность. Приводятся практические примеры применения данных технологий и 
оцениваются их преимущества перед традиционными методами ремонта.   

Ключевые слова: нефтепровод, ремонт без остановки перекачки, обводная линия, композитный бандаж, 
хомут высокого давления. 
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